
 
 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde: 12. juni 2025 kl. 15.00 

Deltagere: Bjarne Hallstrøm, Bjarne Bue, Bjarne Raby, Niels Pedersen, 

John Winther, Gyda Kelø, Bo Balschmidt og Jane Pørtner (ref.) 

Punkt  Beskrivelse Beslutning 

   
1 Godkendelse af referat fra seneste 

møde (1. maj 2025) 
Godkendt 

2 Orientering fra 
formanden/næstformanden 

a) Stege Roklub fylder 100 år d. 
14. juni. (kl. 11.00 
paraderoning, kl. 12.30 
Reception, kl. 13.30 Åbent 
hus kl. 15.00 Tak for i dag.). 
Hvad giver vi og hvem 
deltager? 

b) MR har modtaget kr. 2.981,96 
fra OK. 

c) 22 unge roere fra Osnabryck 
har væert på camp i MR i 
dagene 28. maj – 1. juni. 
Meget succesfyldt. De vil 
gerne komme tilbage til 
næste år! 

d) Besøg i MR 
 

 
a) Vi gratulerer Stege Roklub ved deltagelse af 

Bue. Niels sender pengegave på 1.000 kr.  
b) Vi må forsøge at få flere af klubbens 

medlemmer til at benytte sig af OK appen, 
der giver økonomisk fordel til MR ved køb af 
brændstof, el og mobilabonnement. 

c) Osnabrück Angelschule er meget 
taknemmelig for vores gæstfrihed og 
udtrykker ønske om at kunne komme igen til 
næste år. Bestyrelsen er enige om at de er 
velkomne. 
Jane sender kontonummer til Jan 
(Osnabryck), som vil betale for det 
brændstof, de har forbrugt ved brug 
motorbåden. 
 

d) Gilleleje Roklub ønsker at besøge MR d. 
31.05.2026 – de er velkomne. De tilbyder 
MR medlemmer at prøve deres bølge- 
rofarvand – måske en mulighed! 
3 roere fra Odense Roklub ønsker at ro hele 
søen rundt d. 19-20 juli 2025. Jane og Jens, 
der kender søen, tilbyder at styre dem 
rundt.  

3 Aktuelle emner 
a) Digital afvikling af roaftaler. 

På seneste møde drøftede vi 
hvorledes der ud over 
morgenroningen kan 
etableres et system, hvor 
medlemmerne kan kontakte 
hinanden og reservere både. 
Et kendt system – Go Member 
(det der mest benyttes i 
danske roklubber), vil koste 

 
a) Vi finder Go Member stort og fint med 

mange muligheder, hvis hele MR`s digitale 
medlemsforvaltningssystem skal forandres. 
Det er ikke aktuelt p.t. 
Der er enighed om at det eksisterende 
analoge rokortsystem passer perfekt til  
strukturen i morgenroernes aktiviteter. 
Hvis der er behov for roaftaler på andre 
tidspunkter end de sædvanlige, er det let at 
komme i kontakt telefonisk. ( der er altid 



 
 

 
 

kr. 10.885. Tilbud vedlagt 
dagsordenen. Hertil kommer 
udgifter til skærm og pc. 

b) Roreglement. Forslag 
fremlægges til godkendelse. 

c) Rouddannelse i MR. Der er 
efterlyst beskrivelse af 
indhold i den grundlæggende 
rouddannelse samt af  krav til 
uddannelse af scullerroere 
især af uddannelse af 
singlescullerroere.                         

 
Der vedlægges udkast til 
beskrivelser inspireret af 
system anvendt i Aahus 
roklub.  
 

d) Bjarne Raby har ønsket at 
blive frigjort fra hvervet som 
leder af Husudvalget. 
Bestyrelsen bedes overveje 
en ny kandidat. 

 
e) Sct. Hans- arrangement 

mandag d. 23. juni 2025. 
Vi skal drøfte: hvem deltager i 
klargøring (tilmeldingsliste), 
hvem står for maden, skal 
maden koste noget, hvem 
bager (liste), indkøb af øl, 
vand, popcorn m.v., hvem 
står for bålet, hvem hjælper 
med fyrværkeriplatform. 
 

f) Adgangskontrolsystem. 
Forslag: Vi undersøger om det 
eksisterende kodetastatur 
kan bringes i anvendelse. 

 

opdaterede telefon og maillister). Der er 
også mulighed for at oprette kontaktgrupper 
på Messenger til roaftaler på tværs. 
Bo takker nej til Go Members ellers 
udmærkede tilbud. 
John annoncerer morgenrotur til Sømo med 
medbragt morgenkaffe og brød. Der sættes 
tilmeldingsliste op og John sætter bådhold. 
Mogens Nielsen sørger for morgenbord til 
de morgenroere, der ikke tager med til 
Sømo. 

b) Roreglementet blev gennemgået og 
godkendt. Bo giver det en godkendelsesdato 
og Jane lægger det på MR’s hjemmeside.  

c) Der er enighed om ar det er en god ide med 
formaliserede rouddannelser. Der bliver 
formelt tre uddannelser. 1) Rouddannelse 
enåresbåde (inrigger), 2) Rouddannelse i 
toåresbåde (gig) og 3) Rouddannelse 
singlesculler. 
For at blive frigivet som roere i toåresbåde, 
skal rouddannelse i enåresbåde være 
gennemført. For at blive frigivet til roning i 
singlesculler, skal uddannelse i toåresbåde 
være gennemført. 
Der er enighed om at Bos arbejde med at 
formulere uddannelsesprogrammer for nye 
roere er fremragende.  
Øvede roere der allerede er frigivet vil også 
kunne få gavn af at repetere deres 
rofærdigheder ved på eget initiantiv at gøre 
brug af uddannelsesprogrammet. Bo retter 
de få justeringer ind i det endelige program, 
der bliver fremlagt til godkendelse på det 
kommende bestyrelsesmøde. 

d) Bjarne Raby finder sin opgave som 
husforvalter belastende, når han er 
forhindret i længere perioder i at være fysisk 
til stede i roklubben. John Winther er villig til 
at overtage husforvalteropgaven, hvis han 
kan blive assisteret af et par medlemmer. 
John tager kontakt til mulige kandidater. 
Bjarne Raby vil fortsat gerne assistere med 
udarbejdelse af rengørengsplaner m.v. 
hvorimod han gerne vil fritages for hvervet 
som næstformand. Der blev ikke taget 
stilling til, hvem i bestyrelsen der indtræder 



 
 

 
 

som næstformand. Bjarne Hallstrøm og Bo 
overtager ansvaret for træningsrummet. 

e) Da det sandsynligvis er sidste gang Sct. Hans 
arrangementet har den samme karakter 
(fyrværkeriet!), som de foregående år, 
beslutter bestyrelsen at maden, som tak for 
tilrigning og afrigning af festpladsen, også er 
gratis i år.  
Bue sørger for tilmeldingslister til 
kagebagning, deltagelse i opstilling. Bjarne 
Raby påtager sig igen at stå for middagen og 
uddelegering af opgaver i forbindelse 
hermed. John sørger for at platformen til 
fyrværkeriet klargøres og flyttes rundt. Bo 
sørger for bålet både før og efter. 

f) Vi giver den eksisterende kortlæser endnu 
en chance. Bo undersøger om taltastaturet 
kan bringes i anvendelse eventuelt sammen 
med magnetstrimlen.  Hvis ikke, handles 
der. 

4 Økonomi. Kassereren orienterer. 
 

Niels fremlagde den aktuelle regnskabsrapport. Det 
ser fint ud. Omsætningsaktiver i alt kr. 140.315,26 og 
der er penge ”på bogen”! 
 

5 Rokreds Sydhavsøerne. 
Bue orienterer om aftenroning i 
Maribo d. 20. maj. 

Godt arrangement. Der var knapt så mange 
fremmødte som sidste år. 

6 Ansvarsområder 

 Tur og motion, Bjarne Bue 
 

 

Instruktion, Bo Balschmidt 
 

 

Kaproning, Bo Balschmidt 
 

 

Ungdom, Bo Balschmidt 
 

 

Materiel, Bjarne Bue (substitut for 
Klaus Duch) 
 

 

Broer og udenomsarealer Bjarne 
Hallstrøm 

 

Husudvalg, Bjarne Raby 
 

John Winther overtager Bjarne Rabys 2 hverv. 

Træningsrum, Bjarne Raby 
 

Bjarne Hallstrøm og Bo Balschmidt 

Hjemmeside og nyhedsbrev, Jane 
Pørtner 

Jane er i gang med at få indmeldelse i roklubben 
digital på hjemmesiden. 



 
 

 
 

 

Sponsorer John Winther Hansen 
 

 

7 Næste møde. Forslag: fredag d. 1. 
august 2025 efter morgenkaffen  

Fredag d. 1. august 2025 efter morgenkaffen 

8 Eventuelt   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

 

 

 


